
Příloha 1- Žádost pro schválení etických aspektů výzkumu vedoucím práce 

 

 

 

 



Příloha 2 - Informovaný souhlas (první účastník) 

 



 



Příloha 3 - Informovaný souhlas (druhý účastník) 

 



  



Příloha 4 – Arch pro pozorování (kavárna) 

 

ZÁZNAMOVÝ ARCH PRO POZOROVÁNÍ 
(KAVÁRNA) 

 
pozn.: 1 = nejhůře, 5 = nejlépe 
 

Sortiment kavárny 

- Nabídka produktů: ______________________________________________________ 

- Kvalita nabízených produktů: 1 2 3 4 5  

- Dojmy z nabídky sortimentu: _________________________________________________ 

 

Ceny produktů 

- Poměr ceny a kvality: 1 2 3 4 5  

- Srovnání s konkurencí: 1 2 3 4 5 

- Dostupnost cenově výhodných nabídek: ano/ne 

- Poznámky k cenám: _________________________________________________________ 

 

Personální zajištění 

- Počet zaměstnanců na směně: __________________________________________________ 

- Viditelnost personálu: 1 2 3 4 5 

- Přívětivost a ochota personálu: 1 2 3 4 5 

- Znalost produktů: 1 2 3 4 5 

- Poznámky k personálu: _______________________________________________________ 

 

Návštěvnost kavárny a doba setrvání zákazníků 

- Průměrný počet zákazníků za hodinu: ___________________________________________ 

- Průměrná doba setrvání zákazníků: ______________________________________________ 

- Poznámky k návštěvnosti: _____________________________________________________ 

 

 

Rychlost obsluhy 

- Průměrná doba čekání na objednávku: ___________________________________________ 

- Efektivita obsluhy: 1 2 3 4 5 



- Rychlost přípravy produktů: 1 2 3 4 5 

- Poznámky k obsluze: ________________________________________________________ 

 

Celková atmosféra 

- Úroveň atmosféry: 1 2 3 4 5 

- Hudba: 1 2 3 4 5 

- Komfort prostředí: 1 2 3 4 5 

- Co dalšího působí na atmosféru: ________________________________________________ 

 

Pohodlí a vybavení 

- Pohodlí sedadel: 1 2 3 4 5  

- Dostupnost elektrických zásuvek: 1 2 3 4 5  

- Wi-Fi připojení: 1 2 3 4 5  

- Osobní prostor: 1 2 3 4 5  

- Poznámky k pohodlí: ________________________________________________________ 

 

Hygiena a čistota 

- Čistota interiéru: 1 2 3 4 5 

- Počet toalet: _______________________________________________________________ 

- Hygienické standardy personálu: 1 2 3 4 5  

- Poznámky k hygieně: ________________________________________________________ 

 

Image kavárny 

- Estetika interiéru: 1 2 3 4 5 

- Prezentace produktů: 1 2 3 4 5 

- Poznámky k vizuálnímu dojmu: ________________________________________________ 

 

Celkový dojem pozorovatele 

 

- Co bylo nadstandardní: _______________________________________________________ 

 

- Co scházelo: _______________________________________________________________ 

 

- Další důležité poznatky: ______________________________________________________



Příloha 5 – Arch pro pozorování (skate lekce) 

 

ZÁZNAMOVÝ ARCH PRO POZOROVÁNÍ 
(SKATE LEKCE) 

 
pozn.: 1 = nejhůře, 5 = nejlépe 
 

Cena lekcí 

- Poměr ceny a kvality: 1 2 3 4 5 

- Srovnání s konkurencí: 1 2 3 4 5 

- Existence věrnostního programu nebo slev: ano/ne 

- Poznámky: ________________________________________________________________ 

 

Počet účastníků na počet instruktorů 

- Počet účastníků: ____________________________________________________________ 

- Počet instruktorů: ___________________________________________________________ 

- Poměr účastníků na instruktora: 1 2 3 4 5  

- Poznámky: ________________________________________________________________ 

 

Věková skupina účastníků 

- Převládající věková skupina: __________________________________________________ 

- Rozmanitost věkových skupin: 1 2 3 4 5  

- Poznámky k věkovým skupinám: _______________________________________________ 

 

Atmosféra na lekci 

- Interakce mezi instruktorem a účastníky: 1 2 3 4 5  

- Přátelskost a přístupnost instruktora: 1 2 3 4 5  

- Motivace a podpora od instruktora: 1 2 3 4 5  

- Poznámky k atmosféře na lekci: ________________________________________________ 

 

 

Struktura a náplň lekce 

- Jasnost a organizace lekce: 1 2 3 4 5  

- Relevance aktivit: 1 2 3 4 5  



- Přizpůsobení individuálním potřebám účastníků: 1 2 3 4 5  

- Poznámky ke struktuře a náplni lekce: ___________________________________________ 

 

Úroveň instruktora 

- Schopnost motivovat: 1 2 3 4 5  

- Odbornost a znalost skateboardingu: 1 2 3 4 5  

- Schopnost vysvětlovat techniku a předávat znalosti: 1 2 3 4 5 

- Poznámky k úrovni instruktora: ________________________________________________ 

 

Dodatečné služby 

- Dostupnost merche (trička, čepice, apod.): ano/ne 

- Možnost občerstvení: ano/ne 

- Kvalita dodatečných služeb: 1 2 3 4 5 

- Poznámky k dodatečným službám: ______________________________________________ 

 

Celkový dojem pozorovatele 

 

- Co bylo nadstandardní: _______________________________________________________ 

 

 

- Co scházelo: _______________________________________________________________ 

 

 

- Další důležité poznatky: ______________________________________________________ 

  



Příloha 6 – Přepis polostrukturovaného rozhovoru (vedoucí odboru rozvoje města 

Klatovy) 

Autorka nejprve seznámila účastnici rozhovoru s problematikou diplomové práce a popsala, že 

chce znát její názory a zkušenosti s různými možnostmi financování. Rozhovor se týkal 

zejména tří oblastí financování, viz přepis níže. Rozhovor byl velice uvolněný a spíše 

neformální. Rozhovor je zkrácený o části, které nebyly relevantní nebo podstatné. 

Je reálné, že by město poskytlo dotace nebo finance na celý projekt? 

Na kavárnu jako určitě neseženete dotace nebo něco podobného. To většinou nebývá zvykem, 

že by město financovalo kavárny. Kdyby to bylo pouze sportoviště, tak to nebude problém, to 

je prostě běžná věc. Ale s tou kavárnou to budete mít těžší.  

Takže ale je reálné, že město zafinancuje to sportoviště a kavárnu si k tomu 

nechám vystavět sama na sebe? 

Ano, to by šlo. Město by vám mohlo poskytnout finance na tu výstavbu sportoviště a následně 

vám ho pronajmout, třeba na 5 let. Město by vám stanovilo podmínky toho pronájmu a bylo 

by to vedeno jako veřejné sportoviště. Vedle toho sportoviště byste pak mohla postavit tu 

kavárnu, samozřejmě z nějakých vlastních peněz nebo si vzít půjčku na to.  

Nebo to všechno nechat v tom soukromém sektoru a úplně obejít město… 

Ano, to by pro vás samozřejmě bylo vlastně byrokraticky nejjednodušší, ale zase se vám to 

dost prodraží, pokud si neseženete investora. To by byla teda asi druhá možnost financování 

vašeho projektu, z vlastních peněz nebo najít investora… 

Ještě mě napadá varianta, že by vlastně město vystavělo celý ten projekt, včetně teda té kavárny, 

ale nebude se jim chtít to provozovat. To teď máme v Klatovech takový případ – budeme 

komplet rekonstruovat 2 m bazén na koupališti a budeme k tomu přidávat i nějaké občerstvení. 

Jenže město to nechce provozovat a starat se o to, takže to pak pronajmeme nějakému 

podnikateli provozovateli. To by mohl být nějaký dlouhodobější pronájem, třeba 25 let. Takže 

i to je určitě možnost, jak celý ten projekt pojmout, jenže nad tím ztratíte trochu kontrolu. 

Město nejspíš nebude zajímat, jaký design jste pro kavárnu vymyslela a bude to chtít postavit 

co nejlevněji a nejúsporněji. Potom vám to předá jako hotovu věc, berte nebo to nechte být. 



Takže pronájem celého toho sportoviště společně s občerstvením je také reálná možnost, ale 

jak říkám, bude to projekt města a nebudete tam mít v podstatě žádné slovo.  

Co by mně v budoucnosti mohlo pomoct k tomu, abych město přesvědčila o 

zafinancování projektu? 

No, ono jako všechny ty projekty nebo většina aspoň těch projektů není vůbec realizovaná 

s tím, že by to městu mělo nějak generovat peníze. Je důležitý, abyste jim vysvětlila, proč a jak 

to zatraktivní tu lokalitu, to je asi to nejdůležitější, co chtějí slyšet. Že ten projekt je něco, co 

městu chybí a může lidem zpříjemňovat životy. 

Je něco, co byste mně v kontextu diplomové práce ještě doporučila? 

Hlavní výzvou je často dodržování vyhlášek a pravidel, které město stanovuje. Pokud chcete 

spolupracovat s městem, musíte být spolu za dobře, jinak to nebude nikdy fungovat. Důležité 

je taky si dát pozor na to, aby veškeré ty náklady a příjmy byly transparentní. To jsou asi takové 

dvě věci, které mě ještě teď napadají.  

  



Příloha 7 – Přepis polostrukturovaného rozhovoru (realizátor projektu Pumptrack 

Klatovy) 

Autorka nejdříve uvedla účastníka do problematiky této práce a poté se ptala na jednotlivé 

otázky. Rozhovor je zkrácený o části, které nebyly relevantní nebo podstatné. 

Jak probíhalo oslovení města ohledně projektu? Měl jsi nějaký kontakt? 

Oslovil jsem město přímo prostřednictvím starosty. Bylo to složité, protože nejsem politicky 

angažovaná osoba a většina lidí ve městě mě nezná. Nějakou náhodou jsem zjistil, že ještě 

nějaký jiný člověk se snažil prosadit v Klatovech pumptrack ve stejnou dobu co já. Takže jsme 

šli vlastně ve dvou na to město. Na první schůzce jsme starostovi představili základní myšlenku 

projektu a zdůraznili potenciální výhody pro komunitu. 

Jak probíhala ta prvotní prezentace projektu? 

Ta první schůzka probíhala velmi formálně. Připravil jsem si prezentaci s detailními podklady, 

včetně nákladů, plánů a očekávaných přínosů. Diskutovali jsme o různých aspektech projektu, 

včetně toho, jak by mohl přilákat lidi všech věkových skupin a podpořit zdravý životní styl. 

Starosta byl zpočátku dost skeptický, dokonce řekl, že jsme se zbláznili. Ale když jsme 

zdůraznili, jak by projekt mohl přitáhnout děti od počítačů ke sportu, získali jsme jeho 

pozornost. Zdůraznili jsme, že sportoviště bude sloužit široké věkové skupině, fakt jako klidně 

od 4 do 70, když to přeženu. A taky různým sportovním disciplínám. Můžeš tam mít v jednu 

chvíli koloběžkáře, BMX i lidi na skejtu. Další velký benefit toho všeho je bezúdržbovost. Od 

začátku jsem trval na tom, že to musí být asfalt a nic jiného. Žádné písky, hlíny a podobné věci, 

protože jednou zaprší a je konec. Myslím si, že město přitahuje ta bezúdržbovost, protože je to 

pro ně areál, který jednou postaví a tím to končí. Což by šlo aplikovat i na tvůj projekt. Prostě 

se to jednou vybetonuje a maximálně se z toho musí zametat listí. Takže asi tak – nejdřív na 

nás koukal dost zvláštně, ale asi ho přesvědčily argumenty o široké cílovce a bezúdržbovosti.  

A získali jste teda plnou podporu a finance od města?  

Jo jo. Říkám, nejdřív na nás koukal jak na blázny, když jsme mu řekli, že to bude stát zhruba 

5 milionů. Že jako přece nějaký asfaltový vlny v zemi nemůžou stát tolik peněz. No ale potom 

to ve finále záviselo už jenom na radě města. Měli několik zasedání, kde se bavili o tom, jestli 

na to dají peníze nebo ne. Na těchto radách už jsem nebyl přítomný, jenom jsem vždycky volal, 

jak to dopadlo. Projekt byl nakonec schválen na zastupitelstvu. Ale potom se to stáhlo dolů ta 



cena, protože město si na výstavbu schválilo jinou firmu, takže celý ten projekt nakonec vyšel 

asi jenom na 3 a půl miliónu. Tuším, že část zaplatilo město a část zaplatil Plzeňský kraj. 

Jak jste postupovali při tvorbě plánu výstavby? 

Takhle, město nejdřív vypsalo tu veřejnou zakázku. Byly tam asi tři firmy, který o to měly 

zájem. My chtěli původně Mystic Constructions, protože to dělají nejlépe, ale bohužel nebyli 

nejlevnější, takže město rozhodlo jinak. Dali to firmě Final Kom, která umí stavět, ale neumí 

navrhovat pumptracky. Takže jsme na tvorbě plánů spolupracovali s firmou, která dělala ty 

vizualizace. Jsou to profíci a museli navrhnout, jak ten pumptrack bude vypadat a fungovat. A 

potom jsme to museli koordinovat s tou druhou firmou (Final Kom), která realizovala tu 

stavbu. A tady právě nastal problém, protože ty firmy na sebe házely špínu. Ti, co kreslili plány, 

obviňovali ty, co stavěli, že to neumí, a naopak. Bylo to dost nepříjemné, no.  

Víš i něco o získávání povolení pro tu stavbu? 

Získávání povolení řešila stavební firma Final Kom, která nakonec byla vybraná na 

zprocesování té veřejné zakázky. O těch stavebních povoleních já vlastně nic nevím, to šlo 

mimo mě. 

Jak probíhala samotná výstavba toho pumptracku? 

Prostě zjednodušeně – tu veřejnou zakázku vyhrála ta firma, která pak dělala realizaci. Já jsem 

na to měl takovou supervizi dejme tomu. Byl jsem tam každý den a radil jim, protože oni sami 

moc na kole nejezdí. Takže jsem to projížděl a říkal jim co a jak. Největší problém byl v tom, 

že to celé bylo příliš blízko u sebe, takže jsem jim musel ukazovat, jak to má být. Bylo to dost 

náročné, protože oni měli stanovený čas a chtěli přejít na další zakázku, zatímco já jsem chtěl, 

aby to bylo co nejlepší, protože vím, že to tam bude dalších 20 let. Ta samotná výstavba trvala 

přibližně půl roku. Ale celý ten proces od oslovení města do dokončení výstavby trval asi rok 

a půl.  

Jak je řešen provoz a údržba sportoviště? 

Provoz a údržba sportoviště jsou zajištěny městskými technickými službami. Ty se starají o 

pravidelnou údržbu, včetně vynášení košů, sekání trávy a dalších potřebných věcí. Zavedli jsme 

i pravidla pro bezpečnost, jakože povinnost nosit helmu pro děti do 15 let, aby bylo sportoviště 

bezpečné pro všechny jezdce. Ale stejně vždycky jedu kolem a vidím tam děcka jezdit bez 

helmy, takže je to asi jedno, co tam napíšeš. To by tam musel někdo stát a říkat jim, že si mají 

nandat helmu.  



Je něco, co bys mi závěrem doporučil v kontextu toho, co jsme probrali? 

Asi bych ti doporučil, že pokud do toho chceš zatahovat město, tak se musíš obrnit velkou 

dávkou trpělivosti no. A vlastně ještě highlight celé mé zkušenosti byl, že mě ani na slavnostní 

otevření nepozvali. Takže jsem si to celý vymyslel a trávil tam dlouhý dny, abych pak ani nebyl 

na oficiální fotce z otevření toho pumptracku. Takže i s tím počítej, že to město si to prostě 

převezme jako svojí věc a tobě nedají žádný kredit. Nebo to je minimálně moje zkušenost.  


